

**KERATAN AKHBAR-AKHBAR TEMPATAN
TARIKH: 25 APRIL 2014 (JUMAAT)**

Bil	Tajuk	Akhbar
1.	Afrika Selatan, Malaysia setuju perkongsian inovatif	BERNAMA
2.	CyberSecurity Malaysia tandatangan MoU dengan Cert Australian	BERNAMA
3.	Gempa bumi kuat di Canada Region	BERNAMA
4.	Pembenihan awan tingkat paras air empangan	Harian Metro
5.	'Neraka' Skype	Harian Metro



Afrika Selatan, Malaysia Setuju Perkongsian Inovatif

KUALA LUMPUR, 24 April (Bernama) -- Afrika Selatan dan Malaysia telah bersetuju untuk mengadakan perkongsian inovatif yang melambangkan satu langkah besar ke arah menghapuskan jurang sains, teknologi dan inovasi (STI).

Menteri Sains dan Teknologi Afrika Selatan, Derek Hanekom, dan [Menteri Sains, Teknologi dan Inovasi Malaysia, Datuk Dr Ewon Ebin](#), menandatangani memorandum persefahaman untuk memperkukuh kerjasama antara kedua-dua negara.

Dalam satu kenyataan hari Khamis, [Kementerian Sains, Teknologi dan Inovasi](#) berkata semua aspek hubungan dua hala STI antara Afrika Selatan dan Malaysia dikaji semula di Cape Town.

Kedua-dua pihak mengenal pasti bidang-bidang kerjasama khusus yang akan dibincangkan selanjutnya semasa mesyuarat pertama Jawatankuasa Bersama Afrika Selatan-Malaysia yang diadakan di Pretoria pada Jumaat.

Isu-isu itu termasuklah penyelidikan Antartika, teknologi maklumat dan komunikasi, tenaga dan keselamatan, serta inovasi bagi pembangunan terangkum.

Yang lainnya ialah penempatan manusia yang mampan, inovasi dan pengkomersialan, serta astronomi dan bioekonomi.

Kementerian itu berkata jawatankuasa bersama itu menjadi platform bagi perbincangan strategik untuk merangka satu pelan tindakan bagi dua tahun akan datang.

Kedua-dua kementerian juga sependapat tentang perlunya Afrika Selatan dan Malaysia meningkatkan kerjasama dan menggalakkan satu sama lain meningkatkan penyertaan dalam inovasi dan pengkomersialan.

Kementerian-kementerian itu juga bersetuju bahawa jawatankuasa bersama itu memberi peluang untuk membincangkan strategi terbaik untuk meningkatkan dan memperkukuh kerjasama antara Malaysia dan Afrika Selatan, jelas kenyataan itu.

-- BERNAMA

BERITA ONLINE
BERNAMA.COM
TARIKH: 25 APRIL 2014 (JUMAAT)



Cybersecurity Malaysia Tandatangani MoU Dengan Cert Australian

KUALA LUMPUR, 24 April (Bernama) -- [CyberSecurity Malaysia, agensi di bawah Kementerian Sains, Teknologi dan Inovasi \(MOSTI\)](#) telah menandatangani Memorandum Persefahaman (MoU) dengan Computer Emergency Response Team Australia (CERT Australia), yang diharap dapat membuka jalan kepada lebih banyak kerjasama di masa depan.

[Ketua Pegawai Eksekutif CyberSecurity Malaysia Dr Amirudin Abdul Wahab](#) berkata MoU itu merupakan usaha sulung dua hala kedua-dua belah pihak berkaitan kerangka kerja untuk kerjasama operasi keselamatan siber.

"MoU ini penting untuk CyberSecurity Malaysia dan CERT Australia dalam meneroka potensi daya usaha bagi mengurangkan perkara berhubung jenayah siber rentas sempadan," katanya dalam satu kenyataan Khamis.

MoU itu juga, tambah beliau membolehkan pertukaran maklumat dan strategi tindak balas terhadap kejadian keselamatan siber berkesan bertujuan mengurangkan ancaman siber.

MoU lima tahun itu merangka rancangan untuk kerjasama dan perkongsian tertumpu kepada langkah menubuh dan mengukuh usaha berkaitan keselamatan siber dan tindak balas kecemasan komputer dalam mengurangkan jenayah siber.

Antara inisiatif dipersetujui kedua belah pihak termasuklah pertukaran maklumat dan mewujudkan saluran pertukaran maklumat bila perlu, di samping pertukaran tindak balas menghadapi ancaman.

Kedua-dua negara juga bersetuju mengenai cara menangani kejadian rentas sempadan dan projek keselamatan siber.

-- BERNAMA

BERITA ONLINE
BERNAMA.COM
TARIKH: 25 APRIL 2014 (JUMAAT)



Gempa Bumi Kuat Di Canada Region

KUALA LUMPUR, 24 April (Bernama) -- Gempa bumi kuat berukuran 6.4 pada skala Richter berlaku di Vancouver Island, Canada Region pada 11.10 pagi Khamis.

Menurut kenyataan [Jabatan Meteorologi Malaysia](#), pusat gempa itu terletak 49.7 darjah utara dan 127.6 darjah barat, kira-kira 328km barat laut Vancouver, Canada dan 11,197km timur laut dari Pitas, Sabah.

Bagaimanapun, gempa itu tidak mendatangkan ancaman tsunami.

-- BERNAMA

KERATAN AKHBAR
HARIAN METRO (SETEMPAT): MUKA SURAT 50
TARIKH: 25 APRIL 2014 (JUMAAT)

Kuala Lumpur

**Pembenihan awan
tingkat paras
air empangan**

Proses pembenihan awan yang dilaksanakan hampir setiap hari di kawasan tadahan diyakini mampu menyumbang kepada peningkatan paras Empangan Sungai Selangor dalam masa terdekat.

Pengarah Bahagian Sains Atmosfera dan Pembenihan Awan Jabatan Meteorologi Malaysia (JMM) Azhar Ishak berkata, di samping hujan biasa, proses pembenihan awan yang dilakukan di kawasan persekitaran tadahan yang tidak hujan membantu meningkatkan taburan hujan di kawasan berkenaan.

"Ketika proses pembenihan awan di kawasan tadahan, kawasan sekitar yang belum hujan lagi ketika itu kita lakukan proses pembenihan di situ untuk membolehkan awan itu bercantum dengan awan yang sedang hujan," katanya.

